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Komise zdravotnictví a sociálních věcí Rady města Beroun 
 
 

     Z á p i s   č. 03/2019 
 
z  jednání Komise zdravotnictví a sociálních věcí, konaného dne 10. 4. 2019 od 14.00 
hod. v prostorách Domova penzionu pro důchodce Beroun, Na Parkáně 111 
 
 
Přítomni:  
Předseda:  Mgr. Alžběta Táborská  
Členové:    Ing. Miroslava Kučerová, Ing. Petr Horák – přítomen do bodu 3 

včetně, Alena Pecková, Alena Káchová, Mgr. Soňa Křikavová,  
Mgr. Jana Műllerová, Eva Zajícová 

Hosté: Mgr. Dušan Tomčo - místostarosta města Beroun (přítomen  
do bodu 3 včetně), Bc. Marie Marková - vedoucí odboru SVZ MěÚ 
Beroun, Mgr. Iva Ludvíková – koordinátorka Komunitního plánování 
sociálních služeb (dále KPSS), Jana Plavcová – koordinátorka 
sociálního bydlení 

Omluveni: Věra Ouředníková 
Zapisovatel:  Zuzana Zelenková 
Ověřovatel zápisu:  Eva Zajícová 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Prohlídka Domova penzionu pro důchodce Beroun, pronajatých prostor svazů 

osob se zdrav. postižením a Půjčovny kompenzačních pomůcek 
3. Novinky ohledně sociálního bydlení v Berouně  
4. Kontrola plnění usnesení 
5. Informace z jednání rady a zastupitelstva města 
6. Návrh priorit „Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb města Beroun a 

spádového území 2019-2023“ 
7. Projednání návrhů úpravy Pravidel pro poskytování dotací na aktivity v sociálně-

zdravotní oblasti z rozpočtu města  
8. Různé 

 
 

Jednání komise 
 

K bodu č. 1 -  Zahájení 
Jednání komise zahájila její předsedkyně Alžběta Táborská, přivítala přítomné členy 
komise a hosty Mgr. Dušana Tomča, Bc. Marii Markovou, Mgr. Ivu Ludvíkovou a Janu 
Plavcovou.  Zapisovatelkou jmenovala Zuzanu Zelenkovou a ověřovatelem zápisu Evu 
Zajícovou.  
 
Usnesení:     Komise zdravotnictví a sociálních věcí schvaluje výše uvedený  
  program jednání a souhlasí s přítomností hosta Jany Plavcové. 
Hlasování:    8  pro  - 0 proti - 0 zdržel se 



 2 

 
 
 
K bodu č. 2 -  Prohlídka Domova penzionu pro důchodce Beroun, pronajatých  
    prostor svazů osob se zdrav. postižením a Půjčovny kompenzačních 
    pomůcek 
Přítomné přivítala Ing. Miroslava Kučerová – ředitelka Domova penzionu pro důchodce 
Beroun (dále jen DPD); Mgr. Petra Šedivá – za Centrum pro zdravotně postižené a 
seniory Stř.kraje; Jitka Kuthanová – za Sjednocenou org. nevidomých a slabozrakých 
v ČR; Dagmar Radilová – za Svaz neslyšících a nedoslýchavých osob v ČR; Jana 
Štěpánová – za Svaz tělesně postižených v ČR, místní organizaci; Milada Kohoutová – 
za Půjčovnu kompenzačních pomůcek a Svaz tělesně postižených v ČR, okresní 
organizaci (dále jen STP,o.o.). 
Zástupci svazů a organizací provedli přítomné prostorami, které využívají, a jednotlivě 
krátce uvedli svoje činnosti – střídavě dle dohody využívají jednu větší místnost se 
zázemím. Paní Šedivá informovala o půjčovně kompenzačních pomůcek, která vznikla 
v loňském roce v Chyňavě, doplňuje se s půjčovnou, kterou dlouhodobě v prostorách 
DPD provozuje STP, o.o. Paní Kohoutová upozornila, že prostory, za které řádně platí 
nájemné, potřebám půjčovny nevyhovují. 
 
Rozvinula se debata nad dopravou osob s omezenou schopností pohybu a orientace, 
nemohou využít autobusovou dopravu, možnost využití sanity je též omezena. Tuto 
službu poskytuje pouze PB-HELP ASISTENT, který však má provozní dobu údajně 
upravenou na provoz ve dnech pondělí, středa a pátek (cena 15,-Kč za kilometr). Byla 
zmíněna informace o nedodržování smluveného času pracovníky PB-HELP ASISTENT. 
V rámci sociálních služeb – tedy na základě smlouvy o poskytování sociální služby – 
mohou zabezpečit uvedené služby jako fakultativní služby další subjekty: 
Z pečovatelských služeb zabezpečí odvoz, a to pouze svých klientů, Farní charita 
Beroun. Dále své klienty vozí, opět na základě smlouvy o poskytování sociální služby, 
Dobromysl o.p.s. a Klubíčko Beroun, z.ú.  
Paní Šedivá uvedla příklady dobré praxe z města Benešova, kde je tato služba za 
finanční podpory města provozována pečovatelskou službou, příspěvkovou organizací 
města.  
Iva Ludvíková - tuto praxi má i MČ Praha 10. Doplnila, že s provozovatelem PB-HELP 
ASISTENT proběhla jednání na odboru SVZ. 
Alena Pecková – Sociální podnik Klubák, z.ú. v rámci sociálního podnikání na základě 
poptávky veřejnosti plánuje od 1. května 2019 provozovat smluvní dopravu. Bližší 
informace, kontakty apod. budou k dispozici v Radničním listu, prostřednictvím procesu 
komunitního plánování sociálních služeb (dále jen KPSS) apod. Aby bylo možné nastavit 
ceny příznivé pro danou klientelu, dá se předpokládat, že bude třeba najít možnosti 
dofinancování. 
 
Jitka Kuthanová – poděkování paní Ludvíkové, jako koordinátorce KPSS za 
zprostředkování instalace laviček podél cesty z centra města na nádraží. 
Alžběta Táborská poděkovala zástupcům svazů a organizací, jednání pokračovalo 
v prostorách klubovny Domova penzionu pro důchodce Beroun. 
 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí bere informace na vědomí. 
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K bodu č. 3 -  Novinky ohledně sociálního bydlení v Berouně 
Jana Plavcová - Byty zvláštního určení Třída Míru čp. 1280, Beroun jsou umístěny 
v přízemí, 1., 2. a 3. patře šestipodlažní nemovitosti, kterou vlastní soukromá osoba. Dle  
Smlouvy o převodu vlastnického práva k nemovitostem má Město možnost umisťovat do 
těchto bytů své občany. Celkem se jedná o 55 bytů, které jsou vedeny v režimu bytů 
zvláštního určení se statutem bytů s pečovatelskou službou (na KN věcné břemeno). 
V současné době je z 55 bytů 15 bytů obsazeno občany, kteří nebyli komisí doporučeni 
a naopak v dalších podlažích domu bydlí občané určení komisí. Z 15 občanů má 9 
nájemní smlouvu na dobu neurčitou, bydlí v domě již desítky let, jsou starší 70 ti let a 
povětšinou užívají pečovatelskou službu nebo mají přiznaný příspěvek na péči. 
Zbývajících 6 občanů z výše uvedených 15 ti bytů nesplňuje podmínky pro přidělení bytu 
zvláštního určení, jsou mladší 70 ti let a mají nájemní smlouvu na dobu určitou. 
Dále upozornila na očekávaný problém s obsazením bytů v přízemí č. 1, 2, 3, 4, které 
jsou rozměrově větší, nájem včetně energií se pohybuje v rozmezí 8 800,- Kč až 15 000,- 
Kč. Dle Zásad hospodaření s byty zvláštního určení v Berouně lze byty přidělit seniorům 
a dospělým zdravotně postiženým občanům, případně manželské dvojici, pobírajícím 
starobní nebo plný invalidní důchod, kteří mají sníženou soběstačnost z důvodu věku, 
chronického onemocnění nebo zdravotního postižení a kteří si nejsou sami schopni 
zajištovat nutné práce v domácnosti a další životní potřeby včetně péče o vlastní osobu. 
Tato cílová skupina jen velmi stěží bude schopna platit výše uvedený nájem.  
 
Alžběta Táborská společně s Petrem Horákem informovala přítomné o obsahu jednání 
na téma sociální bydlení s místostarostou města.  
Dušan Tomčo informoval o pozdržení výstavby sociálních bytů v KC Bezručově ulici. 
Pozastavila se i plánovaná nástavba nad knihovnu.  
V posledních týdnech došlo k několika jednáním zástupců města s developery – 
přislíbena možnost, aby součástí plánované výstavby byly i byty k dispozici městu Beroun 
– sociální byty nebo byty zvláštního určení. 
 
Jana Plavcová – upozornila na skutečnost, že v Berouně chybí nejen sociální, ale i 
krizové bydlení. Dotace na výstavbu sociálních bytů bývají vyhlášeny s krátkým časovým 
limitem pro podání žádosti. Proto by bylo vhodné mít dopředu připraven projekt. 
Po dohodě se starostkou města připraví informace o průběhu a dosavadních činnostech 
v oblasti sociálního bydlení v Berouně pro radní a zastupitele. 
 
Usnesení:  Komise zdravotnictví a sociálních věcí  
1/ souhlasí s tím, aby občané, kteří bydlí v bytech se statutem DPS bez 
doporučení komisí ZSV, jsou starší 70 let, získali souhlas s nájmem bytu zvláštního 
určení (Tyto žádosti budou projednány na jednání příští komise).  
2/ doporučuje, aby s nájemníky, kteří nesplňují podmínky pro přidělení bytu 
zvláštního určení (jsou mladší 70 ti let a mají uzavřenou nájemní smlouvu na dobu 
určitou), byly nájemní smlouvy ukončeny. 
3/ doporučuje hledat řešení pro obsazení bytů rozměrově větších s vyšším 
nájmem 
4/ bere na vědomí informace ohledně sociálního bydlení 
 
Hlasování: 8  pro - proti - zdržel se 
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K bodu č. 4 -  Kontrola plnění usnesení 
Kontrolu plnění usnesení z předchozích jednání komise zdravotnictví a sociálních věcí 
provedla tajemnice Zuzana Zelenková: 
1/  Přidělení bytu o velikosti 1+kk  

 v Domově penzionu pro důchodce Beroun (dále jen DPD) čekají na přidělení bytů  
po jejich uvolnění p.Grauová, Matys, Holý a Kyndlová. Paní Kolářové byl přidělen byt. 
– Zápis z komise ZSV z 18. 9. 2018 – byty neuvolněny, nesplněno 

 v DPS čp. 1280 na přidělení bytu čeká p. Šefl, p. Perlík. Paní Pavlisová zrušila 
žádost.  – Zápisy z komise ZSV z 19. 6. 2017, 10. 10. 2017– byty neuvolněny, 
nesplněno 

 v DPS čp. 1280 p. Fišerové a Cinertové byly změněny nájemní smlouvy ve smyslu 
pronájmu bytu zvláštního určení – Zápis z komise ZSV - 18. 12. 2018 - splněno 

2/  Přidělení bytu o velikosti 2+kk  
v DPD v pořadníku komisí doporučených žadatelů o přidělení bytu čekají: manželé 
Krásovi. Zápis z komise ZSV z 20. 2. 2018 – byt neuvolněn, nesplněno. 
 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí bere informace na vědomí. 
 
 
K bodu č. 5 -  Informace z jednání rady a zastupitelstva města 
Rada města Beroun 

 usnesením č. 118/9/RM/2019 dne 6. 3. 2019 vzala na vědomí Zápis  
č. 2/2018 z jednání Komise zdravotnictví a sociálních věcí, konaného dne  
5. 2. 2018 

 usnesením č. 116/9/RM/2019 dne 6. 3. 2019 vzala na vědomí Zprávu o činnosti 
příspěvkové organizace Domov penzion pro důchodce Beroun (DPD) za rok 2018  

 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí bere informace na vědomí. 
 
 
K bodu č. 6 -  Návrh priorit „Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb města  
    Beroun a spádového území 2019-2023“ (dále jen Střednědobý plán) 
Iva Ludvíková podala informace o průběhu výše uvedeného projektu a návrhu jeho 
aktuálních priorit, který byl zaslán členům komise společně s pozvánkou. Představila i 
Analýzu pečujících osob a informovala o setkání pracovní skupiny KPSS na téma 
Doprava pro osoby s omezenou schopností pohybu a orientace na Berounsku (Zápis ze 
setkání nad tématem doprava, Analýza pečujících osob, Akční plán KPSS na rok 2019 
a Priority Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb města Beroun a spádového 
území 2019 – 2023 s vysvětlením jednotlivých opatření budou rozeslány členů společně 
se zápisem).  
 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí vzala na vědomí návrh priorit 
„Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb města Beroun a spádového území 
2019-2023“.  
 
 
K bodu č. 7 -  Projednání návrhů úpravy Pravidel pro poskytování dotací na aktivity 
    v sociálně-zdravotní oblasti z rozpočtu města  
Alžběta Táborská uvedla, že obdržela návrh úpravy způsobu rozdělování dotaci od paní 
Peckové. Z důvodu nedostatku času byl domluven termín pracovního setkání členů 
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komise ZSV  29. 4. 2019 v 9.00 hod v prostorách Sociálního podniku Klubák na adrese 
U Archivu čp. 156.   
 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí bere informace na vědomí. 
 
K bodu č. 8 -  Různé 
Ing. Kučerová předala členům  dokument „Výroční zpráva Domov penzion pro důchodce 
Beroun rok 2018“ 
 
Členové se domluvili, že příští jednání Komise zdravotnictví a sociálních věcí se bude 
konat dne 18. 6. 2019 od 14.00 hod., a to v prostorách domova pro seniory CENTRA NA 
VERANDĚ BEROUN. 
 
Komise zdravotnictví a sociálních věcí bere informace na vědomí. 
 
 
 
 
 
Po vyčerpání programu ukončila předsedkyně Komise zdravotnictví a sociálních věcí 
jednání v 17.15 hodin. 
 
 
Zapsala: Zuzana Zelenková          Ověřila: Eva Zajícová   
 
 
Předsedkyně komise: Alžběta Táborská                   


